

INSTRUMENT ESTABLISHING A PREPARATORY EDUCATIONAL, SCIENTIFIC AND CULTURAL COMMISSION

The Governments represented at the United Nations Educational and Cultural Conference in London,

Having determined that an international organisation to be known as the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organisation shall be established, and

Having formulated the Constitution of the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organisation,

Agree as follows:

1. Pending the coming into force of the Constitution and the establishment of the Organisation provided for therein, there shall be established a Preparatory Commission to make arrangements for the first Session of the General Conference of the Organisation, and to take such other steps as are indicated below.

2. For this purpose the Commission shall: —

- (a) Convoke the First Session of the General Conference.
- (b) Prepare the provisional agenda for the First Session of the General Conference and prepare documents and recommendations relating to all matters on the agenda including such matters as the possible transfer of functions, activities and assets of existing international agencies, the specific arrangements between this Organisation and the United Nations Organisation, and arrangements for the Secretariat of the Organisation and the appointment of its Director-General.
- (c) Make studies and prepare recommendations concerning the programme and the budget of the Or-

ARRANGEMENT PROVISOIRE INSTITUANT UNE COMMISSION PREPARATOIRE POUR L'EDUCATION, LA SCIENCE ET LA CULTURE.

Les Gouvernements représentés à la Conférence des Nations Unies pour l'Éducation et la Culture, à Londres,

Ayant décidé d'établir une organisation internationale portant le nom d'Organisation des Nations Unies pour l'Éducation, la Science et la Culture,

Ayant rédigé la Convention qui institue l'Organisation des Nations Unies pour l'Éducation, la Science et la Culture,

Conviennent de ce qui suit:

1. — En attendant l'entrée en vigueur de la Convention et l'établissement de l'Organisation prévue par cette Convention, il est établi une Commission Préparatoire chargée de prendre toutes dispositions pour la première session de la Conférence générale de l'Organisation et telles autres mesures qui sont indiquées ci-après:

2. — A cette fin, la Commission

- a) Convoquera la première session de la Conférence générale,
- b) Préparera l'ordre du jour provisoire de cette session et tous documents et recommandations relatifs aux questions inscrites à l'ordre du jour, y compris des questions telles que le transfert éventuel des fonctions, activités et avoirs des organisations internationales existantes, les accords particuliers à intervenir entre ladite Organisation et l'Organisation des Nations Unies et les dispositions relatives au secrétariat de l'Organisation et à la nomination de son Directeur Général.
- c) Entreprandra des études et préparera des recommandations concernant le programme et le budget de